
بيانيه استقلالي ها 
سعيد احمديان
      گزارش

علي���ه وزي�ر  
و تهدي�د  ورزش 
پرسپوليسي ها به تمرين نکردن نشان مي دهد 
فوتبالي ها در شرايطي که شيوع کرونا به بخش 
زيادي از مردم از نظر درآمدي ضربه زده است، 
ن�ه تنه�ا حاض�ر ب�ه کاه�ش دس�تمزدهاي 
ميلياردي شان نيستند، بلکه براي گرفتن پول 
در حال خط و نش�ان کش�يدن هم هس�تند.
دوباره ش��هر را به هم ريخته اند؛ استقلالي ها بيانيه 
داده اند و براي وزير ورزش خط و نش��ان کشيده اند. 
پرسپوليس��ي ها هم تهدي��د به تحري��م تمرين ها 
کرده اند و پيغام ش��ان را به گوش باشگاه رسانده اند 
که منتظرش��ان براي حضور در تمرينات نباش��د! 
ماجرا همان حکايت هميشگي اس��ت و باز هم پاي 
پول و درصدهاي عقب افتاده قراردادهاي ميلياردي 
و چندصد ميليوني ش��ان در ميان اس��ت. ش��رايط 
کرونا و غيرکرونا هم نمي شناس��ند، کشور و جهان 
درگير مش��کلات اقتصادي باشد يا نه هم براي شان 
کمترين اهميتي ندارد، حرف شان يک چيز است؛ 
پول مي خواهند، طوري که چشم هاي شان را بسته و  
دهان شان را باز کرده اند و مديران باشگاه را در فضاي 

مجازي به گوشه رينگ برده اند.
   بي پولي خروجي فوتبال دولتي 

بي پولي و عقب افتادن پرداخت قراردادها، حکايت 
امروز و ديروز باشگاه هاي دولتي فوتبال مانند استقلال 
و پرس��پوليس نيست، سال هاس��ت که هر مديري 
بالاي سرش��ان می آيد، چنين روزهايي را در دوران 

مديريتش کم نمي بيند. روزهاي بي پولي و روزهايي 
که حتي چک هاي زيرميزي دولت براي کشيدن پول 
از بيت المال براي فوتبالي ها هم اعتبارش را از دست 

مي دهد و کف حساب شان جارو مي خورد.
 فوتبالي که  هزينه گردش سالانه هزار ميلياردي اش 
را دولت بدهد، چنين مصائبي کم ندارد، به خصوص 
مديراني ک��ه با حکم بالا دستي ش��ان روي صندلي 
مديريت باشگاه هايي مانند استقلال و پرسپوليس 
يا ديگر تيم هاي دولتي مي نش��ينند، بيشتر از آنکه 
شرط حضورش��ان توانايي درآمدزايي باشد، نگاه ها 
وقتي مي خواهد حکمي به نام شان زده شود، سمت 
ارتباطات بيرون و خارج از مجموعه ورزش برمي گردد. 
همين است که مديران باشگاه هاي دولتي خالي از هنر 
کسب درآمد، تنها مدير هزينه هستند و باشگاه دولتي 

نيست که خرجش با دخلش بخواند.
همين می شود که وقتي شرايط مانند امروز به خاطر 
کرونا بحراني شود، خزانه دولت آنقدر پرداخت هاي 
ضروري تر از فوتبال دارد که نامه هاي وزير هم براي 
ادامه حاتم بخشي به باش��گاه هاي دولتي بي پاسخ 

می ماند و بايگاني می شود. 
نتيجه هم مي ش��ود اينکه نه وعده هاي رسول پناه، 
سرپرس��ت باش��گاه پرس��پوليس که مي گويند به 
واسطه دندانپزشک بودن وزير به صندلي مديريت 
قرمزها رس��يده ب��راي پرداخ��ت درصدهاي عقب 
افتاده قراردادها عملي مي شود و نه قول هاي احمد 
س��عادتمند مدير تازه وارد اس��تقلال که به واسطه 
کارمندي وزارت به مديريت آبي ها رس��يده است. 
نتيجه چنين بدقولي هايي مي شود بيانيه بازيکنان 

استقلال و تهديد بازيکنان پرسپوليس تا سرخابي ها 
که اين روزها وعده چندمين بار وزارت ورزش براي 
کندن نخ ش��ان از دولت و خصوصي س��ازي  اين دو 
باشگاه گوش فلک را کر کرده، حال و روزشان بحراني 

شود، اما مقصر چنين اوضاعي چه کسي است؟ 
نمي توان از نقش مديران دولتي در چنين بحراني 
چشم پوشی کرد، مديراني که با توجه به بودجه هاي 
دولتي تا توانس��ته اند ب��دون اينکه دخل ش��ان با 
خرج شان بخواند، صفرهاي قرارداد بازيکنان را زياد 
کردند و امروز که موعد پرداخت رسيده، جيب شان 
خالي است. بخش زيادي از مشکلات امروز نتيجه 
امضاي قراردادهاي بي ضابط��ه در دو دهه اخير در 
فوتبال ايران است، به خصوص که باشگاه هاي دولتي 
بدون هيچ ضابطه و قانوني کاري کرده اند که بازيکنان 
هر سال براي تمديد قراردادشان، پيشنهادهاي چند 
برابري روي ميز مديران باش��گاه ها بگذارند، مانند 
امروز که صحبت از قرارداد 10 ميلياردي يک مربي 
و 9 ميلي��اردي يک بازيکن از همين باش��گاه هاي 
دولتي است. پول هايي که بودجه دولتي و بيت المال 
جور آن را مي کشد، بدون اينکه مدير بالادستي از 
مديري که چنين قراردادي را امضا کرده، بپرس��د 
که بر اساس چه فاکتورهايي با چنين ارقامي قرارداد 

بسته شده است! 
حالا ه��م که در ش��رايط تحري��م و کرون��ا، اوضاع 
اقتصادي س��خت تر ش��ده، مديران بالادستي هم 
جواب مديران باش��گاه ها را نمي دهند تا رويارويي 
امروز شکل بگيرد؛ يک سو مديران باشگاه هاي دولتي 
استقلال و پرسپوليس و طرف ديگر فوتباليست هايي 

ک��ه درصده��اي قراردادهاي چندص��د ميليوني و 
ميلياردي شان را مي خواهند.

   بي تفاوتي آزاردهنده فوتبالي ها
در حالي پرچ��م آبي ها با بيانيه علي��ه وزير و پرچم 
قرمزها با تهدي��د به تمرين نک��ردن مقابل مديران 
باشگاه بلند شده که وسط اين بحران يک مسئله مهم 
فراموش شده است و آن هم درک شرايط جامعه از 
سوي فوتباليست هاست. نوعي مسئوليت اجتماعي 
که فوتبالي ها بايد نسبت به مردم داشته باشند، اما 
چنين همراهي حلقه مفقوده فوتبال ايران است. به 
جز مواردي خاص و محدود، کمتر فوتباليستي است 
که درکي از شرايط جامعه داشته باشد و آنها با توجه 
به قراردادهاي بدون ضابطه که پاي فساد را به فوتبال 
ايران کشانده، يک طبقه نوکسيه شده اند که تافته شان 

انگار جدا بافته از بقيه است. 
 چنين بي تفاوتي نسبت به آنچه در جامعه مي گذرد، 
زمينه اي را فراهم کرده ک��ه در روزهايي که بحران 
کرونا سبب شده در فوتبال جهان، بازيکنان پاي کار 
بيايند و براي جبران ضرر و زيان دستمزدهاي شان 
را کاهش دهند، اينجا در ايران نه تنها خبري از اين 
همراهي با ضربات اقتصادي کرونا به کشور و کاهش 
دستمزدها نيست، بلکه با وجود ضرر و زيان بسياری 
که بخش زيادي از جامعه از جمله هواداران اين دو 
تيم در کسب و کارشان متحمل شده اند، اين بازيکنان 
پس از دير ش��دن پرداخت درصدهاي قراردادهاي 
چندصد ميليوني و ميلياردي شان شمشيرها را از رو 
بسته اند و از وزارت ورزش گرفته تا مديران باشگاه ها 

براي همه خط و نشان مي کشند!
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شيوا نوروزی

فريدون حسن

خداحافظی با نیوکمپ برای مبارزه با کرونا
فوتبال روزهای عجيبی را پشت سر می گذارد؛ 
بعد از تعطيلی مسابقات، بسياری از باشگاه ها 
برای حل مشکلات مالی خود دست به کار 
ش��دند تا با کس��ر درصدی از دستمزدها و 
صرفه جويی در هزينه ه��ا از بحران به وجود 
آم��ده عبورکنند. عجيب تري��ن خبری که 
اين روزها منتشر ش��د، فروش نام ورزشگاه 
اختصاصی بارسلونا و در نظر گرفتن عوايد 
آن ب��رای مبارزه با کرونا ب��ود. »نيوکمپ«، 
نامی است که از س��ال 1957 برای اين ورزشگاه در نظر گرفت شده و حالا 
اگر قرار باش��د اين نام به مدت يک سال به فروش برس��د بايد به نام جديد 
نيوکمپ عادت کرد. سران باشگاه اهداف بزرگی را در دستور کار قرار داده اند. 
ساخت يک ورزش��گاه 105 هزار نفری يکی از همين اهداف است که البته 
محقق شدن آن نياز به بودجه ای هنگفت دارد. در حال حاضر نيوکمپ فعلی 
بزرگ ترين ورزشگاه فوتبال قاره اروپا به شمار می رود و اگر بودجه لازم مهيا 
شود، آبی و اناری ها طی چهار سال می توانند ورزشگاه جديد خود را تأسيس 
کنند. کاتالان ها پس از 63 سال قصد دارند در فصل 2021- 2020 و به مدت 
يک سال نام ورزشگاه خانگی شان را بفروشند تا از طريق آن پروژه های ديگر 
خود را پيش ببرند. طبق برنامه اگر اسپانسر قابل اعتمادی پا پيش بگذارد و 
رقم خوبی پيشنهاد بدهد، پروژه کمک به مبارزه با کوويد 19 نيز همزمان 
کليد خواهد خورد. ضمن اينکه اسپانسر هم اين حق را دارد تا بخشی از مبلغ 
پييشنهادی اش را صرف خيريه کند. البته اين اولين باری نيست که مديران 
باشگاه چنين تصميمی اتخاذ می کنند. در سال 2006 بود که نام يونيسف 
برای نخستين بار روی پيراهن بازيکنان نقش بست. بعد از آن پای بنياد و 
هواپيمايی قطر به عنوان حاميان تجاری به بارسلونا باز شد. مديران بارسا 
می گويند با فروش نام ورزشگاه برنامه های شان به خوبی پيش خواهد رفت. 
در اطلاعيه رسمی باشگاه بر مبارزه با کرونا تأکيد شده، به اين ترتيب هواداران 

بارسا بايد منتظر شنيدن نام جديد ورزشگاه محبوب خود باشند.

 مدال هايم حاصل يک عمر زحمت بود 
آنها را برگردانید

يک شنبه شب منزل مسکونی ابراهيم جوادی، پيشکسوت کشتی ايران و 
دارنده چهار مدال طلای جهان و يک برنز المپيک هدف سرقت قرار گرفت. 
پيشکسوت کشتي کشورمان مي گويد: »س��ارقان تمام مدال هايم را از 
ويترين دزديدند. متأسفانه 1۸ مدال دوران قهرمانی ام از جمله چهار طلای 
جهان، يک برنز المپيک، دو طلای بازی های آسيايی، ارتش های جهان، 
پنج دوره جام آريامهر، جام دانکلوف و... به سرقت رفته است. هر وسيله ای 
را که برده اند خيلی مهم نيست، اما از آنها می خواهم مدال هايم را بازگردانند 
و اگر پول هم بخواهند به آنها می دهم. اين مدال ها به درد آنها نمی خورد، 
اما من يک عمر برای شان زحمت کشيدم. هميشه اين دغدغه را داشتم که 
بعد از فوت چه بر سر مدال هايم می آيد، به همين خاطر قصد داشتم آنها را 
به موزه کميته ملی المپيک بدهم، چراکه امن ترين جا برای نگهداری مدال 

قهرمانان موزه کميته ملی المپيک است.«

سيد لو 

گاردين

روش جالب محمد صلاح برای روزه گرفتن! 

شروع تمرينات در ايتالیا از 3 هفته ديگر
اصرارهای پی در پی رئيس فدراس��يون ايتاليا ک��ه معتقد بود      خبر
رقابت های فوتبال اين کشور هم بايد مانند ساير کسب و کارها از 
سر گرفته شود، باعث شد جوزپه کونته، نخست وزير اين کشور اعلام کند که تيم های سری آ از 
1۸می)29 ارديبهشت( می توانند تمرينات ش��ان را به صورت گروهی آغاز کنند. همچنين 
بازيکنان نيز می توانند از چهارم می تمرينات خود را به صورت انفرادی و البته با رعايت قوانين 
قرنطينه و فاصله گذاری اجتماعی در محيط های خارج از خانه از سر بگيرند. تيم های ايتاليايی در 
حالی می توانند از سه هفته ديگر تمرينات شان را آغاز کنند که در نخستين روزهای شيوع ويروس 
کوويد19 اين کشور تلفات جانی بسياری داشت، اما تعداد کشته شدگان بر اثر ويروس کرونا در 
24 ساعت گذش��ته تنها 260 نفر بوده که اين تعداد کمترين رقم از تاريخ 14 مارچ محسوب 

می شود. همين مسئله ايتاليايی ها را به صرافت از سر گرفتن تمرينات فوتبالی انداخته است.

هفته هاس��ت ک��ه رقابت ه��ای 
دنيا حيدري
     بازتاب

باشگاهی در فوتبال اروپا از جمله 
ليگ برتر انگليس به دليل شيوع 
کرونا و با هدف مقابله با شيوع هرچه بيشتر اين ويروس و حفظ 
سلامت بازيکنان متوقف شد است، اما در پی تأثيرات منفی روحی 
روانی ناشی از شيوع کوويد 19 بر جامعه، دولت بريتانيا بيش از 
پيش تمايل به ادامه رقابت های ليگ برتر اين کشور دارد و ادامه 
بازی های فوتبال را اتفاقی مثبت و اميدبخش برای کاهش استرس 
در جامعه درگير با ويروس کرونا قلمداد می کند. به همين منظور 
از مسئولان و مقامات فوتبالی انگليس خواسته تا شرايط را برای 
ادامه رقابت های ليگ برتر فراهم سازند تا انگيزه، انرژی و روحيه به 
مردم اين کشور بازگردد. البته قرار است تمام بازی های اين فصل 
برای حفظ سلامت مردم جامعه بدون حضور تماشاگران برگزار 
ش��ود. دولت انگليس بر اين باور است که پخش زنده بازی ها نيز 
می تواند تأثير مثبتی در روحيه مردم اين کشور داشته باشد. در پی 
رايزنی های ص��ورت گرفته در اين راس��تا به نق��ل از ديلی ميل، 

مسئولان ليگ برتر پروژه از سرگيری رقابت ها را شروع کرده اند که 
طی آن بازيکنان به مدت شش هفته در هتل مستقر خواهند بود و 
در ورزشگاه  هايی که تعيين خواهد شد ديدارهای باقی مانده فصل 
را انجام می دهند. تمهيداتی به منظور حفظ سلامت ورزشکاران در 
پی برگزاری ادامه رقابت های ليگ برتر در نظر گرفته شده و به نظر 
می رسد که با توجه به برنامه ريزی هايی که در اين زمينه انجام شده، 
به زودی زمان شروع سه هفته ای تمرين پيش فصل تيم ها برای از 
سرگيری رقابت ها اعلام  شود تا بازيکنان آماده شروع ادامه رقابت ها 
در ليگ برتر انگليس باش��ند. اگرچه هنوز مشخص نيست اين 
تمهيدات در نظر گرفته شده جواب می دهد و می تواند سلامت 
بازيکنان و ديگر ارکان تيم ه��ا را تضمين کند يا نه، اما با توجه به 
تأثيرات منفی شيوع کرونا و همچنين کشته شدن بيش از 20هزار 
نفر از مبتلايان به اين ويروس در انگليس، دولت اين کشور درصدد 
است تا از طريق فوتبال روحيه از دست رفته مردمش را تقويت کند. 
اما بايد ديد اين راهکار می تواند باعث افزايش روحيه مردم انگليس 

شود يا شيوع کرونا بين فوتباليست ها را افزايش می دهد.

 آغاز لیگ برتر با هدف
 روحیه بخشی  به مردم انگلیس

میلیاردرهاي سرخابی خط و نشان کشیدند!
حاشيه اي بر تافته جدابافته بودن بازيکنان استقلال و پرسپوليس به دليل تأخير در پرداخت قراردادشان در روزهاي کرونايي

تب تند بی مسئولیتی در ورزش!
انتخاب يک مدير يا رئيس برای سپردن وظايف مهم يکی از سخت ترين 
کارها به شمار می رود، چراکه به هر کسی نمی توان اعتماد کرد و هر فردی 
شايستگی برعهده گرفتن مسئوليت های خطير را ندارد. متأسفانه اين 
پروسه در ورزش ايران چندان جدی گرفته نمی شود و معمولاً علت انتخاب 
مديران به ميزان آشنايی قبلی از آن فرد برمی گردد، نه ميزان شايستگی و 
صلاحيتش. اينگونه است که پس از بروز يک مشکل يا چالش، نه مديران 

فعلی پاسخگو هستند و نه مديران سابق!
اخيراً مبلغی قابل توجه در يکی از فدراسيون های ورزشی مفقود شده و 
هيچ کس از سرنوشت اين مبلغ اطلاعی ندارد. مسابقه بين المللی اين رشته 
به دليل شيوع کرونا برگزار نشده و در اين بين 500 ميليون تومان واريزی 
وزارت ورزش هم در حساب فدراسيون وجود ندارد. البته فدراسيون مورد 
نظر دستخوش تغييرات مديريتی شده و همين تغييرات بهانه خوبی است 
برای اينکه همه از زير بار مسئوليت فرار کنند. سرپرست دبيری فدراسيون 
مدعی شده کنکاش در مورد پول مفقود شده وظيفه آنها نيست و نهادهای 
ذی ربط بايد به آن رسيدگی کنند و رئيس قبلی فدراسيون هم در جواب 

گفته که شايد درست نباشد واکنشی به اين موضوع داشته باشد! 
با خواندن همين دو جمله می توان به سوءمديريت های موجود در ورزش 
پی برد. در اين اوضاع بی پولی آقايان به جای آنکه به فکر استفاده بهينه 
از منابع مالی باشند، ترجيح می دهند با شانه خالی کردن از مسئوليت 
س��روته قضيه را هم بياورند. آقاي��ان فراموش نکنند که فدراس��يون 
متبوع شان همچنان به فدراسيون جهانی بدهکار است و مبلغ بدهی نيز 
بايد به دلار پرداخت شود. در اين شرايط واقعاً چطور می توان از کنار نيم 
ميليارد تومان پرداخت شده به سادگی گذشت؟! رشته های مختلف اين 
روزها برای گرفتن بودجه و وصول مطالبات خود به هر دری می زنند، اما 
به نظر می رسد گم شدن نيم ميليارد برای بعضی ها مهم نيست. درست 
است که نهادهای ذی ربط در اينگونه موارد وارد عمل می شوند، اما اين 
دليل نمی شود که فرد مسئول پيگير مسئله نشود. از طرفی اولين کسی 
که بايد پاسخگوی ابهام به وجود آمده باشد رئيس قبلی فدراسيون است 
و واقعاً عجيب است که رئيس قبلی اصلًا دلش نمی خواهد در اين مورد 

صحبت کند و به اظهارات مديران فعلی واکنش نشان دهد! 
موضوع پيش آمده در مقايسه با ساير رشته ها تازه يکی از پيش پا افتاده ترين 
چالش ها به شمار می رود. کم اهميت جلوه دادن اتفاقات حاشيه ای از جمله 
راهکارهايی است که در اين سال ها مديران ورزش بسيار بر آن تکيه کرده اند 
و اتفاقاً به اهداف شان هم رسيده اند. مسئولان رشته ها و باشگاه های مختلف 
هر زمانی که توجيحی برای عملکرد ناموفق شان پيدا نکنند هدر رفتن 
بودجه دولتی را ناچيز و کم اهميت نشان می دهند و بهانه های زيادی برای 
ناکامی های شان می تراشند. وقتی رئيس يک فدراسيون حاضر نيست در 
خصوص بخشی از بودجه واريز شده، توضيح بدهد و مدارک مستند ارائه 
کند وزارت ورزش بايد هرچه سريع تر به قضيه ورود کند و تا روشن شدن 
ماجرا کوتاه نيايد. عدم بررسی عملکرد مديران و موشکافی اتفاقات رخ 
داده همواره راه درويی بوده برای عاشقان رياست. افراد زيادی هستند که 
مدعی مديريت حرفه ای در ورزش هستند و برای رسيدن به اهداف شان 
از هر تريبونی برای مطرح ش��دن استفاده می کنند، ولی پس از شکست 
برنامه های ش��ان، رقم خوردن يک ناکامی يا عيان ش��دن اتفاقات پشت 
پرده، به طور کلی از پذيرفتن هرگونه مسئوليتی فرار می کنند و تقصيرات 
را به گردن ديگران می اندازند. رؤسای فدراسيون ها و مديران ورزشی بايد 
پاسخگوی عملکرد خود باشند و بدون شک اين وظيفه وزارت ورزش است 
که به عنوان متولی اصلی مو را از ماست بيرون بکشد و اجازه حيف و ميل 
بيت المال را ندهد. در اين بين از نهادهای نظارتی انتظار می رود عملکرد 
منفعلانه وزارتخانه در اينگونه موارد را جبران و با پيگيری اتفاقات پشت 

پرده و ابهامات مالی تکليف را روشن کنند.

داورزني علامت سؤال ليست بازنشسته هاي وزارت ورزش
رئیس از والیبال هم مي رود

در روزهايي که بحث انتخاب س��رمربي تيم مل��ي واليبال اصلي ترين 
موضوع مورد توجه علاقه مندان، منتقدان و کارشناس��ان اين رش��ته 
محسوب مي شود شنيدن خبر بازنشس��ته بودن محمدرضا داورزني، 
رئيس فدراسيون باعث شده حالا همه نگران اين باشند که هم تيم ملي 

بدون سرمربي بماند و هم فدراسيون بدون رئيس!
کوچ مش��کوک داورزني از وزارت ورزش به فدراسيون واليبال از همان 
روز اول با س��روصدای زيادی همراه بود، به خص��وص اينکه قبل از اين 
اتفاق خبرهايي در مورد پرونده مفتوح او در قوه قضائيه شنيده مي شد. 
به هر حال داورزني 29 آبان سال گذشته معاونت ورزش قهرماني وزارت 
ورزش را ترک کرد و به فدراسيون واليبال برگشت تا شبهات پرونده ها و 

همچنين مسئله بازنشستگي او پر رنگ تر از قبل شود.
هرچند که در طول اين مدت هم خ��ود داورزني و هم بقيه به صورت کلي 
منکر جريان بازنشستگي او ش��دند، اما حرف هاي روز يک شنبه سيدرضا 
صالحي امي��ري، رئيس کميته ملي المپيک باعث ش��د دوب��اره نگاه ها و 
حساسيت ها به اين موضوع بيشتر شود. رئيس کميته ملي المپيک در بخشي 
از نشست خبري آنلاين خود با خبرنگاران در خصوص احتمال برکناری 
برخی رؤسای بازنشسته فدراسيون ها از جمله داورزنی عنوان کرد: »از اين 
موضوع بی اطلاع هستم. اينکه ليستی از بازنشسته ها در وزارت ورزش وجود 

دارد بر اساس قانون مشخص است، اما از افراد ليست بی اطلاع هستم.«
اين اظهار بي اطلاعي و خبرهاي قبلي منتشر ش��ده، تقريباً همه را در 
خصوص بازنشس��ته بودن داورزني به يقين رس��اند، به خصوص اينکه 
حالا همه با اس��تناد به حرف هاي صالحي اميري و گزارش خبرگزاري 
مهر متوجه ش��ده اند که ليستي از افراد بازنشس��ته وجود دارد که بايد 
منتظر اعلام آن از سوي وزارت ورزش باشيم. ماجرا اما به همين جا ختم 
نمی شود. رئيس فدراس��يون واليبال ديروز در گفت وگو با خبرگزاري 
ايس��نا با کذب خواندن اين مس��ائل اعلام کرد که شش س��ال ديگر تا 
بازنشستگي فرصت دارد، زماني که تا قبل از حرف هاي ديروز داورزني به 
نظر مي رسيد خيلي کمتر از اينها باشد و او نهايتاً تا پايان تابستان مي تواند 
رئيس فدراس��يون باقي بماند، اما اين زمان کم ناگهان شش سال شد. 
هرچند که به رغم حرف هاي داورزني امروز همه بيشتر منتظر شنيدن 

خبر جدايي او از واليبال هستند تا تمديد رياستش در فدراسيون.
رئيس فدراسيون واليبال می گويد: »من در حال حاضر با 39 سال سابقه 
و 59 سال سن، طبق قانون تا شش سال ديگر امکان اشتغال دارم.  اصل 
اين مطالب کذب است و بنده نه بازنشسته شده ام و نه درخواستی در اين 
رابطه داشته ام که مورد موافقت يا عدم موافقت واقع شود. طبق قانون تا 
سن 65 سالگی و در صورت موافقت وزارت ورزش و جوانان امکان ادامه 
فعاليت خواهم داشت. بر اساس مستندات قانونی، افراد تا سن 65 سالگی با 
مدرک تحصيلی فوق ليسانس و دکتری امکان اشتغال دارند و با درخواست 
وزارتخانه متبوع خود و تأييد دولت، می توانند فعاليت شغلی شان را ادامه 

دهند. افراد زيادی داريم که 45 سال سابقه کاری داشته اند.«
داورزني ادامه می دهد: »تمام مسائل و جريانات مطرح شده غيرواقعی 
هستند. من نه بازنشسته شده ام که درخواست بازگشت به کار داشته 
باشم و نه حکم بازنشس��تگی اخذ کرده ام. برخی عنوان کرده بودند که 
درخواست بازگشت به کار داده ام، بايد به آنها بگويم مگر من از کار رفته 
بودم که درخواست بازگشت به کار داشته باشم. در حال حاضر با توجه 
به شرايط موجود افرادی که بالای 30 يا 35 سال خدمت داشته باشند، 
هر ساله درخواست ادامه فعاليت آنها از سوی وزارتخانه متبوع شان به 
سازمان اداری و استخدامی ارجاع می ش��ود که در صورت موافقت آن 
دستگاه، می توانند فعاليت شان را در شغل مربوط ادامه دهند. همچنين 
بايد خاطرنشان کرد که در اين زمينه، يک کميته حسب نياز دستگاه، 
تخصص و سابقه افراد را مورد بررس��ی قرار می دهد و در رابطه با ادامه 

فعاليت شغلی آنها تصميم گيری می کند.«
داورزني با بيان اينکه از دو سال قبل اين مسائل در خصوص او مطرح بوده، 
می گويد: »مباحثی که هم اکنون در مورد بازنشستگی من مطرح شده 
است، سال قبل و دو سال قبل هم مطرح شده بود. بايد تأکيد کنم هر زمان 
بر اساس قانون بازنشسته شوم، افتخار می کنم که سعادت داشتم و تا آن 
زمان به کشورم خدمت کردم. بازنشستگی اتفاق خيری است که پس از 
سال ها خدمت نصيب افراد می شود و مهم اين است که تا زمان فعاليت 
خود بتوانيم مفيد واقع شويم و اثرگذار باشيم. در عين حال اين بدان معنا 
نيست که افراد پس از دوران بازنشستگی ديگر کار نخواهند کرد و شغلی 
نخواهند داشت، بلکه می توانند کارمند دولت نباشند و فعاليت ديگری را 
دنبال کنند، همانگونه که بسياری از افراد پس از 40 سال سابقه شغلی، در 

بخش خصوصی فعاليت خود را از سر می گيرند.«

 100 بار هم به رژيم صهیونیستي بخورم 
مسابقه نمي دهم 

محمد محمدي بريمانلو، ملي پوش جودوي کشورمان با تأکيد بر به رسميت 
نشناختن نمايندگان رژيم صهيونيستي گفت: »وقتی اين ورزش را شروع 
کردم با اين موضوع کنار آمدم تا با ورزش��کار رژيم اشغالگر قدس مبارزه 
نکنم، چون به قوانين کشورم احترام می گذارم و هيچ گاه مشکل و ناراحتی 
بابت اين قانون ندارم. شايد اين ماجرا در بازی های المپيک هم رخ دهد و 
بعد از چهار سال از دنيای حرفه ای دست خالی کنار بروم و آينده ای نداشته 
باشم، برهمين اساس به دنبال يک شغل ديگر رفتم تا زندگی آينده خود 
را بسازم. سال 2017 نيز در گرنداس��لم آلمان در دور اول با حريف رژيم 
اشغالگر قدس بازی نکردم و بعد از آن پستی را در اينستاگرامم گذاشتم که 

اگر 100 بار هم اين اتفاق برای من بيفتد، مسابقه نمی دهم.«

آغاز تمرينات بانوان تکواندو از اواخر خرداد
مهرو کمرانی، س��رمربي تيم ملي تکواندوي بانوان گفت: »در حال حاضر 
قرار بر اين است که اگر شرايط مس��اعد باشد تمرينات تيم های ملی دهه 
آخر خردادماه آغاز شود. با توجه به شنيده ها و صحبت با مربيان کشورهای 
ديگر مانند اردن و ازبکستان، گفته می شود که قرار است مسابقات گزينشی 
المپيک آذرماه برگزار شود. اين تاريخ رسمی نيست و تنها گمانه زنی است که 
در خصوص مسابقات گزينشی المپيک مطرح شده است. اگر ويروس کرونا 
ادامه دار باشد، احتمال دارد که حتی مسابقات گزينشی المپيک را در سال 
آينده برگزار کنند. با اين حال به نظر می رسد تمام تلاش فدراسيون جهانی 

برگزاری مسابقات گزينشی المپيک تا پايان اسفندماه سال جاری باشد.«

آغاز ماه رمضان هر ساله تغييراتی در 
شميم رضوان

     چهره
برنامه تمرين��ی بازيکنان مس��لمان 
سراسر دنيا ايجاد می کند و ورزشکاران 
مس��لمان همواره به دنبال يافتن راه حلی هستند که بدون بروز هيچ 
مشکلی در کنار تمرين بتوانند روزه بگيرند. امسال اما اين تغييرات در 
حالی ايجاد شده که ورزشکاران سراس��ر دنيا به دليل شيوع بيماری 
کرونا در قرنطينه خانگ��ی تمرين می کنند. ش��رايط خاصی که اين 
فرصت را در اختيار ورزشکاران مس��لمان دنيا قرار داده تا ساعات 
تمرينات خ��ود را به گونه ای تنظيم کنند ک��ه تداخلی با روزه 
گرفتن آنها نداش��ته باش��د. محمد صلاح، س��تاره مصری 
ليورپول امسال روش جالبی را برای روزه گرفتن و تمرين 
کردن در ماه رمضان در نظر گرفته است. او که چند روز 
قبل با آذين بندی خانه اش ش��روع ماه رمضان را جشن 
گرفته بود، حالا تصاويری از خود منتشر کرده که نشان 
از ساعات متفاوت تمرينات او دارد. تصاوير منتشر شده 
در صفحه شخصی صلاح نشان می دهد که ستاره ليورپول 
در ساعت2:40 بامداد در حال تمرين کردن است. قرنطينه 
خانگی اين فرصت را در اختيار صلاح قرار داده تا در ساعاتی بين 
زمان افطار تا سحر برای انجام تمريناتش برنامه ريزی کند و به اين 
شکل بدون کوچک ترين مشکلی هم بتواند روزه بگيرد و هم روند 

تمريناتش را کمافی السابق حفظ کند.
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